



LOCAL DEVELOPMENT

Reinforcing the territorial approach

What are the outcomes and what is the possible future for community-led local development within the European Maritime and Fisheries Fund, which has significantly changed the situation of fisheries, aquaculture and coastal areas? What added value does it bring to Europe? Yves Champetier advocates reinforcing the territorial approach.

[Read more >>](#)

Latest news from the website

[Launch of the Platform for Coal Regions in Transition >>](#)

[Costa Rica: 300 days on 100 percent renewable electricity >>](#)

[European Fund for Strategic Investments extended and improved >>](#)

[Facts and figures about EU economic globalisation >>](#)

[Already €278 billion delivered to Europe's real economy under EU funds >>](#)

[Consumption per capita: between 53% and 132% of the EU average >>](#)

[Is life better now than 50 years ago? >>](#)

[World Inequality Report 2018 >>](#)

[More flexibility on VAT rates, less red tape for small businesses >>](#)

[EU trade schemes “promote economic development and human rights” >>](#)

[Nijmegen becomes European Green Capital for 2018 >>](#)

[Public consultation on rural development >>](#)

[Richest 1% bagged 82% of wealth created last year >>](#)

[€100 million for microfinance and social enterprises >>](#)

[Integration of migrants: toolkit to make the best use of EU funds >>](#)

[Share of renewables in the EU reached 17% >>](#)



WHAT'S NEW AT AEIDL?

EMEN launch seminar

AEIDL's latest project, the European Migrant Entrepreneurship Network (EMEN), held its launch seminar on 7-8 December 2017.

[Read more >>](#)

Other news

AEIDL IS RECRUITING: LIFE ACTIVITIES & EVENTS PLANNER

AEIDL is looking for an **Activities & Events Planner** within the **Communications Team of the LIFE programme**. Deadline for application: **6 February 2018**.

[Read more >>](#)

JOIN LDNET!

LDnet is an **informal network** set up in 2011 to bring together people, knowledge and practice in **local development**. LDnet acts as an **independent ‘think tank’** whose work can inform stakeholders and contribute to policy development and implementation, and generally benefit all those involved in local development **in Europe and beyond**. Several **AEIDL** members participate actively to LDnet. **Opening up** the network to a wider membership of **practitioners** is a long-term ambition. You can [join LDnet here](#).

[Read more >>](#)

PEER-TO-PEER LEARNING PROGRAMME FOR CITIES AND REGIONS

PROSPECT, a **Horizon 2020** project, aims to create a **Peer to Peer Learning Programme for Cities and Regions** to learn with and from each other on how to finance and implement their **sustainable energy** and **climate action plans** using **innovative schemes**. The learning programme has **5 thematic modules**, namely: public buildings, private buildings, public lighting, transport, and cross-sectoral. In these modules, **regional and local authorities**, who can serve as **mentors** or **mentees**, will learn in two ways: through peer to peer mentoring and **study visits**.

[Read more >>](#)

RURAL ENTREPRENEURSHIP CONFERENCE: CALL FOR PAPERS

The **16th Rural Entrepreneurship Conference** takes place at the **University of Plymouth** in 2018 and the **Plymouth Business School and Futures Entrepreneurship Centre** are inviting **contributions from practitioners and academics**. Papers, reports and case studies are welcome and **abstracts** (<400 words) should be **emailed** by Thursday **1 February 2018**.

[Read more >>](#)

WORLD SOCIAL PROTECTION REPORT 2017-2019

This **International Labour Organization** flagship **report** provides a **global overview** on recent **trends** in **social protection** systems, including social protection floors. Based on **new data**, it offers a broad range of global, regional and country data on social protection coverage, benefits and public expenditures on social protection.

[Read more >>](#)

AEIDL Flash

The purpose of our fortnightly electronic newsletter, *AEIDL Flash*, is to draw attention to the news on our website. These news items from different sources are selected for the interest they may have for local development in Europe. If you do not wish to receive it in the future, please send an email to **Jean-Luc Janot**.



ASSOCIATION EUROPÉENNE POUR L'INFORMATION SUR LE DÉVELOPPEMENT LOCAL asbl

26 JANVIER / JANUARY 2018

[> English version](#)



DÉVELOPPEMENT LOCAL

Renforcer l'approche territoriale

Quel bilan et quel avenir pour le «développement local mené par les acteurs locaux» (DLAL) qui, dans le cadre du Fonds européen pour les affaires maritimes et la pêche, a considérablement amélioré la situation des zones côtières, de pêche ou d'aquaculture? Quelle valeur ajoutée

cette approche apporte-t-elle à l'Europe? Yves Champetier plaide pour un renforcement de cette approche territoriale.

[Lire plus >>](#)

Dernières nouvelles sur le site

[Plateforme pour les régions charbonnières en transition >>](#)

[Costa Rica: 300 jours d'électricité 100% renouvelable >>](#)

[Fonds européen pour les investissements stratégiques 2.0 >>](#)

[Faits et chiffres sur la mondialisation de l'économie européenne >>](#)

[Fonds européens: 278 milliards d'euros injectés dans l'économie réelle >>](#)

[Consommation par habitant: entre 53% et 132% de la moyenne de l'UE >>](#)

[C'était mieux avant? >>](#)

[Rapport sur les inégalités mondiales 2018 >>](#)

[Plus de souplesse en matière de taux de TVA >>](#)

[Les régimes commerciaux de l'UE favoriseraient le développement économique et les droits de l'homme >>](#)

[Nimègue devient Capitale verte européenne 2018 >>](#)

[Consultation publique sur le développement rural >>](#)

[Les 1% les plus riches empochent 82% des richesses >>](#)

[100 millions d'euros pour la microfinance et les entreprises sociales >>](#)

[Migrants: manuel pour utiliser les fonds UE de manière optimale >>](#)

[La part des énergies renouvelables a atteint 17% dans l'UE >>](#)



QUOI DE NEUF À L'AEIDL?

Séminaire de lancement d'EMEN

Le dernier projet en date de l'AEIDL, EMEN (*European Migrant Entrepreneurship Network*), a tenu son séminaire de lancement les 7 et 8 décembre 2017.

[Lire plus >>](#)

Autres nouvelles

L'AEIDL RECRUTE: ORGANISATEUR/TRICE D'ÉVÉNEMENTS

L'AEIDL recrute un/e **organisateur/trice d'événements** qui travaillera au sein de l'équipe de communication du programme LIFE. Date-limite pour le dépôt des candidatures: **6 février 2018**.

[Lire plus >>](#)

REJOIGNEZ LDNET!

LDnet est un **réseau informel** créé en 2011 pour fédérer **experts, connaissances et savoir-faire en développement local**, en Europe et au delà. LDnet constitue ainsi un **laboratoire d'idées indépendant** dont les travaux contribuent à alimenter l'élaboration et à la mise en œuvre des politiques. Plusieurs membres de l'AEIDL participent activement à LDnet, qui cherche à **s'ouvrir** le plus largement possible. **Cliquer ici** si vous souhaitez rejoindre le réseau.

[Lire plus >>](#)

APPRENTISSAGE PAR LES PAIRS POUR LES VILLES ET LES

RÉGIONS

Financé par **Horizon 2020**, **PROSPECT** est un programme d'apprentissage par les **pairs** destiné aux **collectivités locales et régionales** souhaitant collaborer sur la manière de financer et de mettre en œuvre leurs **plans d'action en matière d'énergie durable** et de **climat** à travers des **approches innovantes**. Le programme comprend **5 modules thématiques**: bâtiments publics, bâtiments privés, éclairage public, transports et intersectoriels. Ces modules sont basés sur le **mentorat** entre pairs et des **visites d'étude**.

[Lire plus >>](#)

CONFÉRENCE SUR L'ENTREPRENARIAT RURAL: APPEL À COMMUNICATIONS

La **16e conférence sur l'entrepreneuriat rural** aura lieu à l'**Université de Plymouth** en 2018 et le **Plymouth Business School and Futures Entrepreneurship Centre** invite les **praticiens** et les universitaires à y **contribuer**. Communications, rapports et études de cas sont les bienvenus. Envoyez un **résumé** (<400 mots) par **courriel** avant le jeudi **1er février 2018**.

[Lire plus >>](#)

RAPPORT MONDIAL SUR LA PROTECTION SOCIALE 2017-2019

Publié par l'**Organisation internationale du Travail**, le **Rapport sur la protection sociale dans le monde 2017-19** offre une vue d'ensemble des tendances récentes en matière de systèmes de protection sociale, y compris les socles de protection sociale. Il propose un **large éventail de données nationales, régionales et mondiales sur les systèmes de protection sociale**, leur couverture et leurs prestations, ainsi que sur les **dépenses publiques de sécurité sociale**.

[Lire plus >>](#)

AEIDL Flash

La fonction de notre lettre électronique bimensuelle AEIDL Flash est d'attirer l'attention sur les nouvelles publiées sur notre site. Ces nouvelles sont sélectionnées à partir de différentes sources, en fonction de l'intérêt qu'elles peuvent présenter pour le développement local en Europe. Si vous ne souhaitez plus recevoir cette publication à l'avenir, il vous suffit d'envoyer un courriel à [Jean-Luc Janot](#).

© 2018 AEIDL